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Umeå kommuns pensionärsråd 

Minnesanteckningar 

2023-02-03 

09.00-12.15 

KS mötesrum 

Ordförande: Carin Nilsson (S), ordförande äldrenämnden 

Sekreterare: Rosa Norberg, nämndsekreterare 

Deltagare: Se bilaga nedan 

Tider: Anteckningar, synpunkter, m.m. Ansvarig/föredragande: 

09.00 

 

• Upprop 

• Fastställande av dagordning 

o Monica Samuelsson, SPF, anmäler en övrig 

information. 

o Carin Nilsson (S) anmäler en övrig information. 

o Bertil Holmberg, PRO, anmäler en övrig fråga.  

o Marianne Löfstedt (M) anmäler en övrig fråga.  

• Genomgång av föregående protokoll 

 

Carin Nilsson, 
ordförande 

 

09.05 Umeå kommuns pensionärsråds verksamhetsberättelse för 

2022 

Umeå kommuns pensionärsråd godkänner 

verksamhetsberättelsen för 2022. 

  

Bilaga: Verksamhetsberättelse för 2022 

Carin Nilsson, 
ordförande 

 

Rosa Norberg, 

nämndsekreterare 

09.10 Planeringsdirektiv 2024 

Pensionärsrådet informeras om kommunens budget- och 

planeringsprocess samt planeringsdirektiv för 2024. Rådet delges 

en bild av prognosen för demografin. Den generella trenden i 

Sverige och även i Umeå är en lägre men fortsatt tillväxt samt att 

antalet personer som är 80+ kommer att öka kraftigt.  Rådet 

delges även information om kommunens bostadsmarknad och 

arbetskraftsutbud, inom Västerbotten finns ett högt 

Dan Gideonsson, 

enhetschef 

Urban Blomdahl, 

budgetchef 
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arbetskraftsdeltagande men pensionskullarna är relativt större 

än tidigare. 

Pensionärsrådet informeras om kommunens nuläge och framtid 

gällande ekonomi och resultatutveckling. 

 

Frågor/medskick från pensionärsrådet:  

Carin Nilsson (S) understryker vikten av kompetensförsörjningen 

och för att klara av den framöver behövs en 

arbetskraftsinvandring. 

 

Britt Jakobsson, PRO, ställer en fråga riktad till äldrenämnden 

gällande nämndens budget: Den skuld som nämnden fick vid 

heltidsinförandet inom äldreomsorgen, finns den kvar och 

påverkar den ekonomiska satsningar framöver? Carin Nilsson (S) 

svarar: Heltidsinförandet är genomfört och finansierat, det 

nämnden behöver arbeta med nu är arbetsmiljön inom 

äldreomsorgen samt uppdraget att få bort delade turer innan 

2024. Utifrån kommande budget finns det vissa utmaningar.  

 

Åsa Bäckström (V) inflikar: För att rekrytera personal till 

äldreomsorgen behövs det en fungerande arbetsmiljö. Ett 

paradigmskifte av ekonomin har skett och välfärd måste få kosta. 

 

Ari Leinonen (S) ställer en fråga: Kopplat till tillväxt, kan man se 

tendenser i Umeå där folk flyttar ut till landsbygden och pendlar 

in till stan för att arbeta? Dan Gideonsson svarar: Möjliggörandet 

att flytta ut till olika samhällen ser likadant ut i hela riket. 

Coronapandemin påverkade detta. 

 

Materialet som presenterades på mötet finns tillgängligt via 

följande länkar: 

• www.umea.se/planering  

http://www.umea.se/planering
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• Nuläge & framtid – presentation av ekonomiska, 

demografiska, strukturella förutsättningar 

• Nämndernas presentationer av utmaningar och 

möjligheter vid Kommunfullmäktige 30 jan 2023 

 

09.55 Paus med fika (15 minuter)  

10.10 Information om Länsgemensam hjälpmedelsstrategi i 

Västerbotten 2023-2025 

Pensionärsrådet får information om länsgemensam 

hjälpmedelsstrategi i Västerbotten 2023–2025. 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-28: 

- Att strategin gäller från 2023-04-01. Med denna strategi 

som grund finns rutiner och dokument som mer specifikt 

anger arbetssätt och rutiner för regionen och 

kommunerna. 

 

- Att strategin gäller till 2025-03-31, då uppföljning ska ske 

och beslut tas om eventuell revidering eller förlängning. 

 

Frågor/medskick från pensionärsrådet:  

Åsa Bäckström (V) ställer en fråga: Samarbetet mellan 

kommunen och regionen kunde vara tydligare när det kommer 

till hjälpmedel. Hur gör vi för att personer ska få hjälp med 

hjälpmedel och att det är lättillgängligt? Sandra Scherman svarar: 

Det ska finnas ett enat utbud av hjälpmedel och man ska få 

samma typ av hjälp oavsett var man bor. Björn Hammar inflikar: 

Det pågår ett arbete med att förnya samverkansavtalet mellan 

alla kommuner inom Västerbotten. 

 

Britt Jakobsson, PRO, kommer med en synpunkt: Ord och 

verklighet ser annorlunda ut i hjälpmedelsstrategin. Hur 

stämmer strategin överens med att det finns ett begränsat antal 

hjälpmedel att få tillgång till i Västerbotten? Alla 

Björn Hammar, 

verksamhetschef 

 

Sandra Scherman, MAR 

(medicinskt ansvarig för 

rehabilitering) 

https://www.umea.se/download/18.6c2cab7b185dc86832f723e/1674548287124/Nul%C3%A4ge%20och%20framtid_2022-12-12.pdf
https://www.umea.se/download/18.6c2cab7b185dc86832f723e/1674548287124/Nul%C3%A4ge%20och%20framtid_2022-12-12.pdf
https://www.umea.se/kommunochpolitik/organisation/kommunfullmaktige/webbtv/fullmaktige30januari2023.4.46bb80b2185e1aab56c283d3.html
https://www.umea.se/kommunochpolitik/organisation/kommunfullmaktige/webbtv/fullmaktige30januari2023.4.46bb80b2185e1aab56c283d3.html
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rullatoranvändare har exempelvis röda rullatorer för att det är 

utbudet som finns tillgängligt. Sandra Scherman svarar: Enligt 

patientlagen har man rätt att välja hjälpmedel om det finns 

likvärdiga alternativ. Det finns ett sortiment som man föreskriver 

från och det finns möjlighet att gå utanför sortimentet om inget 

av utbudet passar. Björn Hammar inflikar: Finns det inte ett 

alternativt hjälpmedel som passar så går det att göra en 

anpassning och då står kommunen själv för kostnaden.  

 

Bilaga: Bildspel 

10.30 Föreskrift för Umeå kommuns pensionärsråd 

Pensionärsrådet får information om rådets föreskrift, vilken 

fastställdes av äldrenämnden i december. En del ändringar har 

införts i föreskriften i förhållande till det föregående 

reglementet. Detta har gjorts utifrån kommunens gemensamma 

riktlinjer för rådgivande organ. Rådet får information om vilka 

ändringar som införts, bland annat om att ersättare endast 

närvarar och får arvode när ordinarie ledamot är frånvarande. 

 

Frågor/medskick från pensionärsrådet:  

Sten Biström, SKPF, frågar: Vad är anledningen till att ersättarna 

inte kan närvara under sammanträdena, annat än om ordinarie 

är frånvarande? Carin Nilsson (S) svarar: Det finns en god 

representation från pensionärsorganisationerna och det är upp 

till organisationerna att föra informationen från rådet vidare till 

sina medlemmar.  

 

Britt Jakobsson, PRO, kommer med en synpunkt: På 

demokratiskt grund borde ersättarna få vara med under 

sammanträdena. Carin Nilsson (S) inflikar: Ändringen är inget 

önskemål om minskad delaktighet utan vi ska ha en 

medborgardialog och pensionärsorganisationerna ska få insyn i 

ärenden som nämnderna beslutar om. 

 

Nils Enwald, stabschef 
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Curt Wiklund, PRO, ställer en fråga kopplat till öppna 

sammanträden: Under nämndsammanträden har man rätt att gå 

och lyssna på politikerna samt få insyn i vilka beslut dem tar, 

varför kan man då inte gå till pensionärsrådet och lyssna utan att 

delta? Nils Enwald svarar: Det är upp till varje nämnd att besluta 

om öppna sammanträden, om rådet ska vara öppet för 

allmänheten behöver äldrenämnden besluta om det.  

 

Britt Jakobsson, PRO, inflikar: Under förra mandatperioden hade 

vi medlemmar från PRO som medlyssnade under rådet. 

Pensionärsrådet borde ha öppna sammanträden för det handlar 

mer om insyn och kunskap än yttranderätt och arvode.  

 

Pensionärsorganisationerna kommer överens om att lämna ett 

förslag till äldrenämnden om att besluta om öppna 

sammanträden för pensionärsrådet.  

 

Elisabeth Bjur, SPF, inflikar: Det är många ändringar i 

föreskriften. Bland annat den om att rådets vice ordförande inte 

längre är en representant från pensionärsorganisationerna. 

Elisabeth frågar: Är alla delar i föreskriften beslutad om? Carin 

Nilsson (S) svarar: Föreskriften är beslutad av äldrenämnden. Det 

finns vissa delar som kommer hanteras i den 

kommungemensamma översyn av rådgivande organ som pågår. 

 

Bilaga: Bildspel 

11.00 Fysiska aktiviteter för seniorer 2023 

Information skickas ut till pensionärsrådet i samband med utskick 

av minnesanteckningar och bilagor. Information om fysiska 

aktiviteter finns även på hemsidan: Seniorträning - Umeå 

kommun (umea.se) 

 

Bilaga: Plan för seniorsatsningen 2023 

 

 

https://www.umea.se/omsorgochhjalp/aldresenior/aktiviteterverksamhetforaldre/seniortraning.4.5d9221f0174f992114615e8.html
https://www.umea.se/omsorgochhjalp/aldresenior/aktiviteterverksamhetforaldre/seniortraning.4.5d9221f0174f992114615e8.html
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11.15 Kulturaktiviteter för seniorer 2023 

Ola Edström, enhetschef, informerar pensionärsrådet om 

kulturaktiviteter för seniorer. På kommunens hemsida kan man 

läsa mer om kommande evenemang: Kultur för seniorer - Umeå 

kommun (umea.se) 

 

Frågor/medskick från pensionärsrådet:  

Britt Jakobsson, PRO, kommer med en synpunkt gällande att 

många av evenemangen sker på Väven: Kultur för seniorer borde 

sprida ut sig mer för att bli mer tillgängliga för äldre, eftersom 

det inte finns bussar i närheten av Väven. Förslagsvis skulle mer 

arrangemang utföras på Folkets hus eller andra lokaler med 

närhet till bussar.  

 

Bilaga: Bildspel 

Ola Edström, enhetschef 

 

11.30 Aktuellt från styrelse och nämnder 

Tekniska nämnden: Håkan Johansson (S) informerar om de 

senaste veckornas snöfall som har medfört stora kostnader för 

tekniska nämnden i form av snöröjning. Håkan informerar om att 

det går att anmäla fel på gator, gång och cykelvägar genom 

kommunens app ”Umeå kommun felanmälan” eller via ett 

webformulär som går att hitta på kommunens hemsida: 

Felanmälan - Umeå kommun (umea.se) 

 

Byggnadsnämnden: Ulrik Berg (M) informerar om att det är en 

markant nedgång på bygglov utifrån konjunktursvängningar och 

osäkerheter på finansiering sidan.  

 

Äldrenämnden: Carin Nilsson (S) informerar om vilka ärenden 

som äldrenämnden kommer att besluta om under februari och 

mars. Bland annat kommer planeringsdirektiven gå upp till 

nämnden den 23 februari.  

 

Representanter från 

nämnderna 

https://www.umea.se/senior
https://www.umea.se/senior
https://www.umea.se/kommunochpolitik/felanmalan.4.5bc0956b1719ab0ae7f3af.html
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Åsa Bäckström (V) informerar om uppdragen som nämnden 

beslutade om i november gällande att avsluta delade turer innan 

2024 och om ändring av arbetstidsförkortning för nattarbetande 

personal.  

 

Veronica Kerr (KD) informerar om nämndens beslut att anta en 

handlingsplan för starkt ledarskap inom äldreomsorgen och om 

beslutet att öka anhörigkonsulenter vilket innebär ett stöd till 

anhöriga och brukare samt en avlastande funktion för 

omsorgspersonal. 

 

Fritidsnämnden: Ari Leinonen (S) informerar om kommande 

fritidsaktiviteter bland annat Rally-VM, hockeymatcher och SM-

veckan som deltagarmässigt är större än OS.  

  

 Övriga frågor/information 

Monica Samuelsson, SPF, informerar om att SPF inkommit med 

en skrivelse till äldrenämnden och tekniska nämnden om 

verksamheter i Hörnefors för äldre. Carin Nilsson (S) svarar: 

Äldreomsorgsförvaltningen arbetar med ett svar på skrivelsen.  

 

Carin Nilsson (S) informerar om en utbildningsdag för 

pensionärsrådet. Utbildningsdagen är planerad till den 31 mars 

mellan klockan 09.30-12.30. Mer information kommer att skickas 

ut till rådet längre fram. 

 

Bertil Holmberg, PRO, ställer en övrig fråga gällande lunch på 

vård-och omsorgsboenden: Vad gäller för personer som inte bor 

på boenden, utan är anhöriga, får de äta lunch på boendena? 

Carin Nilsson (S) svarar: Äldreomsorgsförvaltningen får ta med 

sig frågan och återkomma med svar.  

 

Deltagare 
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Marianne Löfstedt (M) ställer en övrig fråga om försenad 

färdtjänst och önskar information om detta på kommande 

pensionärsråd. Håkan Johansson (S) svarar: Det går att felanmäla 

försenad färdtjänst via kommunens hemsida.  

 

Bilaga: Skrivelse från SPF till äldrenämnden och tekniska 

nämnden 
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Bilaga Närvarolista UPR 2023-02-03 

Ordinarie ledamöter 

Carin Nilsson (S), äldrenämnden 

Veronica Kerr (KD), äldrenämnden 

Åsa Bäckström (V), äldrenämnden 

Ari Leinonen (S), fritidsnämnden 

Håkan Johansson (S), tekniska nämnden 

Ulrik Berg (M), byggnadsnämnden 

Britt Jakobsson, PRO 

Bertil Holmberg, PRO 

Curt Wiklund, PRO 

Gunny Blomberg, SKPF 

Sten Biström, SKPF 

Hillevi Palm, SKPF 

Elisabeth Bjuhr, SPF 

Monica Samuelsson, SPF 

Per Martin Jonasson, RPG 

Birgitta Lindkvist, Umeå demensförening 

Karl Einar Enarsson, Umeå Sameförening Såhkie 

 

Tjänstgörande ersättare 

Peder Lundin, PRO 

Liisa Larsen, Finska klubben 

 

Ej tjänstgörande ersättare 

Marianne Löfstedt (M), tekniska nämnden 

Christer Fjälkebrandt, Umeå demensförening 

 


